
 

 

FELDERÍTŐK TÁRSASÁGA EGYESÜLET 

 

 

A Felderítők Társasága Egyesület Elnökségének beszámolója a 2016. évben végzett 

munkáról 

 

Egyesületünk életében különleges jelentőséggel bírt a mögöttünk hagyott esztendő! 

Pontosan tíz évvel ezelőtt jegyezte be ugyanis a Fővárosi Bíróság a Felderítők Társasága 

Egyesületet a hivatalosan nyilvántartott civil szervezetek sorába. Az Elnökség – a 

közgyűlésen elfogadott munkatervben foglaltaknak megfelelően – kiemelt feladatának 

tekintette e jeles évfordulóról történő méltó megemlékezést! 

Ezzel együtt tevékenységünket Egyesületünk szervezeti stabilitásának folyamatos 

biztosítása, a honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek sorában elfoglalt 

helyének megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink további 

erősítése, tagjaink számára színvonalas, vonzó programok szervezése és ezzel együtt a 

taglétszám egyenletes növekedése jellemezte. 

A beszámolási időszakban Elnökségünk fontos feladatát képezte a 2016. évi 

beszámoló közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott 

tennivalók végrehajtása. Ezek közül is kiemelném a jogszabályban előírt okmányok és 

jegyzőkönyvek Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő 

előkészítését és felterjesztését. Ugyanígy fontosnak tartom megemlíteni az Elnökség, az egyes 

Szekciók által önállóan, illetve együttműködő partnereinkkel közösen szervezett 

rendezvényeinket, köztük is kiemelten a Felderítők Napja alkalmából, családtagok 

részvételével tartott ünnepi megemlékezésünket. 

Az Elnökség a tárgyévben négy elnökségi ülést tartott. Napirendjén az Elnökség éves 

munkaprogramja, az Egyesület által szervezett rendezvények, programok (kiemelten az 

Egyesület megalakulásának 10. évfordulója alkalmából szervezett emlékülés és szakmai 

konferencia, valamint Felderítők Napja alkalmából tartott rendezvényünk előkészítése), az 

együttműködő partnereinkkel kötött megállapodások előkészítésével és végrehajtásával 

összefüggő feladatok, tagfelvételek, illetve egyéb technikai jellegű kérdések szerepeltek. Az 

üléseken az elnökség tagjai fegyelmezetten megjelentek, azok mindig határozatképesek és 

igen aktívak voltak. Valamennyi elnökségi ülésünket jelenlegi székhelyünkön, a Kerepesi út 
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29/b alatti Tanácsteremben tartottuk. A beszámolási időszakban, az elnökség személyi 

összetétele nem változott. 

Az ülések előkészítése és megszervezése érdekében végzett lelkiismeretes munkájáért 

ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani Dávid Ede ny. alezredes úrnak, az 

Elnökség titkárának, illetve anyagi ügyeink folyamatos és precíz kézbentartásáért Zsoltész 

Gábor ezredes úrnak, pénzügyi referensünknek.  

 Az Elnökség aktívan kivette részét a központi rendezvényekre történő mozgósításból, 

illetve maga is több rendezvényt szervezett. Így például az Elnökség szervezte az Egyesület 

képviselőinek részvételét a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat és más együttműködők által 

tartott rendezvényeken, testületi üléseken, konferenciákon, könyvbemutatókon, 

tájékoztatókon, technikai bemutatókon. Ugyancsak az Elnökség készítette el az Egyesület 

tevékenységével kapcsolatos, felterjesztésre került, központilag előírt jelentéseket, 

tájékoztatókat, adatlapokat. 

Egyesületünk képviseletében részt vettem a Gazdálkodási és Tudományos 

Társaságok Szövetségének rendezvényein. Így – többek között – tisztújító közgyűlésükön, 

illetve a Hon- és Rendvédelmi Tagozat elnökségi ülésein, ahol jelenleg is – mint a 

Felderítők Társasága Egyesület elnöke – tag vagyok. 

Munkánk alapvető szintereinek ebben a beszámolási időszakban is a Szekciókat 

tekintettük.   

Egyesületünk Tudományos Szekciója  

 A Tudományos Szekció tevékenységét 2016-ban is az Egyesületünk Alapszabályában 

rögzítetteknek, valamint az Elnökség és a Közgyűlés által jóváhagyott éves munkatervének 

megfelelően végezte. A korábbi évek gyakorlata és tapasztalatai alapján folytatta azon 

rendezvények szervezését, amelyek biztosították a rendszeres szervezeti élet folytatását és 

felkeltették tagjaink érdeklődését. Rendezvényeinken aktuális, Egyesületünk szakmai 

profiljához illeszkedő témákat dolgoztunk fel. Előadónak, ez évben is, az adott terület magas 

szakmai kompetenciával rendelkező személyeit nyertük meg. Az év során egy konferenciát, 

öt klub-rendezvényt, valamint egy szervezett és egy fakultatív látogatást szerveztünk. Négy 

klub-rendezvényünk előadója (céljainknak megfelelően) tagjaink közül került ki. 

Egyesületünk képviselői az év során nagy számban vettek részt együttműködő partnereink és 

más szervezetek által tartott tudományos konferenciákon, könyvbemutatókon és 

rendezvényeken.  

 2016. évi rendezvényeink részleteiben az alábbiak voltak: 
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A./ Emlékülés és szakmai konferencia 

2016. április 21-én, Egyesületünk megalakulása 10. évfordulója alkalmából – az 

Elnökség, valamint a Polgári és a Katonai Kapcsolatok Szekció támogatásával – emlékülést 

és szakmai konferenciát szerveztünk a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Hungária körúti 

kampuszának dísztermében. A rendezvényt, melynek fővédnöke Kovács József altábornagy 

úr, a KNBSZ főigazgatója volt, Vargha Tamás úr, a Honvédelmi Minisztérium 

parlamenti államtitkára nyitotta meg. Az emlékülésen elnökünk, Dr. Tömösváry Zsigmond 

ny. dandártábornok emlékezett meg Egyesületünk tízéves munkájáról. Beszédét követően 

elismerések átadására, majd együttműködő partnereink köszöntőire került sor.  

Az emlékülést a „Biztonságpolitika, szakmatörténet, felderítés, hírszerzés” című 

szakmai konferencia követte, ahol a témával kapcsolatban nyolc előadás hangzott el. (Az 

előadásokat, egy kivételével, Egyesületünk tagjai tartották.) Tagtársunk, Prof. Dr. Szakály 

Sándor „az Evidenzbürótól az önálló magyar katonai hírszerzés megteremtéséig”, míg Dr. 

Botz László ny. altábornagy, Egyesületünk örökös tiszteletbeli tagja, „Magyarország 

NATO-csatlakozása, a (katonai) hírszerzés útja a VSZ-ből a NATO-ba” címmel tartott 

előadást. Ezt követően, a rendszerváltást követő felderítő/hírszerző tevékenység átalakítási 

folyamatába tekinthettünk be két szakmai területet érintően. Gyenes István ny. 

dandártábornok, Egyesületünk alelnöke, a „Rendszerváltás a nemzeti katonai 

rádióelektronikai felderítés területén”, míg tagtársunk, Gál Emil ny. mk. ezredes „A 

katonadiplomáciai rendszer átalakítása a rendszerváltást követő években – egy 

katonadiplomata visszaemlékezése” címmel tartott előadást. Szakmai konferenciánk első 

paneljének utolsó előadásában Dr. Magyar István ny. dandártábornok, Egyesületünk 

Tudományos Szekciójának vezetője, egy szakmatörténeti tanulmány keresztmetszetét és 

néhány tanulságát ismertette.  

Konferenciánk délutáni, második paneljét a mélységi és a csapatfelderítésnek, illetve a 

biztonságpolitika kérdéskörének szenteltük. Dr. Héjja István ny. ezredes, Egyesületünk 

elnökségi tagja és Dr. Forray László alezredes, az NKE felderítő szakcsoportvezetője „A 

magyar mélységi felderítéstől a különleges rendeltetésű erők alkalmazásáig” címmel, míg 

Somkutas Róbert ny. alezredes, valamint Halász István ny. ezredes, Egyesületünk elnökségi 

tagjai, a „Paradigmaváltások a felderítő csapatoknál” címmel tartott előadást. Szakmai 

konferenciánk befejezéseként Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes, Egyesületünk elnökségi 

tagja adott tájékoztatást 2016 főbb biztonságpolitikai eseményeiről. 
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 Rendezvényünk színvonalát két szakmai témájú kiállítás is növelte. A 

konferenciánknak helyet adó Díszterem előterében Egyesületünk kiadványaival, tagjaink 

tollából született könyvekkel ismerkedhettünk meg, továbbá a rádióelektronikai és a 

csapatfelderítés egyes relikviái is bemutatásra kerültek. Az Egyetem könyvtára a 

„Felderítő képzés az Egyetem Központi Könyvtár és Levéltár által őrzött 

dokumentumok tükrében” címmel szervezett időszaki kiállítást. Az ünnepi emlékülésen és 

szakmai konferencián 131 fő vett részt. Megkülönböztetett köszönet illeti mindazokat, akik 

színvonalas rendezvényünk előkészítésében, megszervezésében közreműködtek, illetve azon 

előadóként részt vállaltak.  

B./ Klub-rendezvények 

Januári klubnapunk témájának a pilóta nélküli repülőgépek világát választottuk. A 

rendezvényen tagtársunk, Dr. Szilvágyi Tibor ny. alezredes, a HM EI Zrt. kutatásokkal és 

fejlesztésekkel foglalkozó munkatársa tartott előadást „Meddig várat még magára a drónok 

korszaka” címmel. Februárban előadóként Juhász József történészt, Nyugat-Balkán 

szakértőt, az ELTE Kelet-Európa tanszék tanszékvezetőjét köszönthettük, aki „Dayton 20 

éve (múlt, jelen, jövő)” címmel tartott előadást, nagy érdeklődés mellett. Márciusban a 

Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat kémelhárításért felelős főigazgató-helyettese tartott, 

ugyancsak nagy érdeklődéssel kísért tájékoztatót a szakmai terület tevékenységéről és 

feladatrendszeréről a KNBSZ szervezeti struktúrájában. Szeptemberben előadóként 

tagtársunkat, Dr. Fenyves Péter ny. ezredest, Törökország-szakértőt kértük fel, aki 

„Törökország – Védőbástya?” címmel tartott, aktuális kérdéseket felvető, színvonalas 

előadást. Decemberi, évzáró klub-rendezvényünk témáját a magyarországi Gripen repülőgép-

beszerzés döntés-előkészítő folyamata, valamint a repülőgép üzemeltetési tapasztalatai 

képezték. A bevezetőt tagtársunk, Dr. Ráth Tamás ny. mk. ezredes tartotta, aki 

prezentációjának „A MiG–21-es vadászrepülőgéptől a Gripenig” címet adta. Az év során 

szervezett klub-rendezvényeinket tagjaink részéről folyamatos, egyre növekvő érdeklődés 

kísérte. Ezt bizonyítja, hogy azokat rendszeresen 30–35 fő látogatta. 

 C./ Látogatás 

Május 19-én Egyesületünk 27 főből álló csoportja a HungaroControl Magyar 

Légiforgalmi Szolgálat központjába látogatott. Csoportunk házigazdája és kísérője 

Kovacsics Tamás, a Budapest Légiforgalmi Irányító Központ vezetője volt, aki vetítőképes 

előadás keretében ismertette a szervezet rendeltetését, feladatrendszerét és működését, majd 
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bemutatta a Szolgálat legfontosabb helyszíneit. A körültekintően és igényesen megszervezett, 

közel háromórás látogatást tagjaink részéről nagy érdeklődés kísérte. 

D./ Megelevenedő történelem program 

 A program keretében, érdeklődő tagjaink és családtagjaik 2016. október 10-én 

színházlátogatáson vettek részt. A Katona József Színház „Sufni” játszóhelyén az 

ügynökkérdést feldolgozó „Bihari” c. előadást néztük meg. A programon 21 fő vett részt. 

Szakmatörténeti kutató és szakmai támogató tevékenység 

Az év során – Alapszabályunkban rögzítetteknek megfelelően – több tagtársunk is 

elismerésre méltó tevékenységet fejtett ki a szakmatörténet kutatása, feltárása és a jövő 

nemzedék számára történő dokumentálása terén. Ennek kiemelkedő példái voltak az 

áprilisi szakmai konferenciánkon elhangzott előadások, melyek a Felderítő Szemle 

2016/2. számában írásban is megjelentek. A kiadványt a mai napon valamennyien kézbe 

vehettétek.  

Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes tagtársunk, Egyesületünk elnökségi tagja, 2016 

végén nagysikerű könyvet jelentetett meg „Dzsihadizmus, radikalizmus, terrorizmus” 

címmel. Ugyancsak 2016-ban jelent meg Dr. Horváth Pál ny. dandártábornok tagtársunk 

„Mezopotámia háborúi – Az arab tavasz következményei és a keresztény Európa 

jövője” című kötete is a Zrínyi Kiadó gondozásában. Gratulálunk a szerzőknek 

munkájukhoz. Örömmel adok tájékoztatást arról is, hogy újabb könyv kiadása van 

előkészítés alatt. Elnökünknek, Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornoknak, „A 

hagymakupolák árnyékában” c. könyve a Zrínyi Kiadó gondozásában jelenik meg, várhatóan 

még ez évben.   

Ezúton is bátorítanék minden tagtársunkat arra, hogy vesse papírra 

szakmatörténeti visszaemlékezését, gondolatait, mert csak így őrizhetők meg hitelesen 

múltunk történései és válhatnak elérhetővé azok a jövő nemzedéke számára is. Nem 

beszélve arról, hogy így tehetünk eleget az Egyesületünk Alapszabályában vállalt 

kötelezettségeinknek is. Szakmatörténeti jellegű írásoknak, tanulmányoknak mindig szívesen 

adunk helyet Évkönyvünkben, illetve javasoljuk és támogatjuk a KNBSZ égisze alatt 

megjelenő Felderítő Szemlében történő megjelentetést is. 

Ami a szakmai javaslattevő és támogató tevékenységet illeti, kevés eredményről 

tudok beszámolni. A felderítés/hírszerzés új módszereinek kutatásával, fejlesztésével 

kapcsolatban az év során nem születtek tanulmányok. Ennek egyik fő oka abban keresendő, 

hogy zömében nyugállományú tagjaink az évek során eltávolodtak korábbi szakmai 
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területeiktől, elvesztették azt a napi kapcsolatot és információs bázist, amely lehetővé tette 

volna ennek a tevékenységnek eredményes folytatását. A másik ok pedig az, hogy az év során 

nem is érkezett Egyesületünkhöz ilyen jellegű felkérés. 

 Összegezve megállapítható, hogy Tudományos Szekció 2016-ban is aktívan és 

célirányosan tevékenykedett, rendezvényeivel szinte minden hónapban kínált tartalmas 

elfoglaltságot tagjainknak. A Szekció, az Elnökség és a Közgyűlés által jóváhagyott, éves 

munkatervét végrehajtotta.  

 További munkánknak értelmet és lendületet ad, hogy rendezvényeinket tagjaink 

szívesen és rendszeresen látogatják, igénylik a találkozást, érdeklődnek programjaink iránt.  

 Ez úton is szeretném köszönetemet kifejezni mindazon tagtársunknak, 

előadóinknak, akik rendezvényeinken szerepet vállaltak, vagy szerzői, oktatói, 

tudományos-kutatói, vagy szakértői tevékenységükkel növelték egyesületünk hírnevét és 

tekintélyét. Munkájukra a jövőben is számítunk!  

 Miközben elért eredményeinkre büszkék vagyunk, nem ülhetünk tétlenül 

babérjainkon. Továbbra is meggyőződésünk, hogy jövőbeni sikereink, Egyesületünk 

tekintélyének megőrzése csak közös erőfeszítéssel és tenni akarással biztosítható. Ezért arra 

kérjük tagjainkat, hogy 2017-ben is látogassák programjainkat és aktivitásukkal 

járuljanak hozzá Egyesületünk közösen vállalt feladatainak végrehajtásához, 

hírnevének öregbítéséhez, szakmai összetartozásunk erősítéséhez. 

Az Elnökség nevében megköszönöm Dr. Magyar István dandártábornok úrnak, a 

Tudományos Szekció vezetőjének az áldozatkész, színvonalas és példaértékű munkát!   

 A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekciója is az Egyesület éves feladattervének 

megfelelően, valamint a Szekció éves munkaprogramjai alapján szervezte tevékenységét. 

Minden rendezvény előtt részletes végrehajtási tervet dolgozott ki, ami előfeltétele volt a 

sikeres lebonyolításnak. A Szekció eredményes munkát végezett a Felderítők Napi – immár 

hagyományossá vált – ünnepi találkozó előkészítése és megszervezése terén. Az ünnepi 

megemlékezésen – tekintettel arra, hogy ezt az évet védőszentünk, Szent Márton születésének 

700. évfordulója alkalmából az egyház Szent Márton évének nyilvánította – a beszéd 

elmondására Dr. Újházi Lóránd főszentszéki bírót, a Nemzeti Közszolgálati Egyetem 

vezető kutatóját kértük fel. Az ünnep alkalmából a honlapunkra tagtársunk, Dr. 

Munkácsi József ezredes úr írt köszöntőt, amiért ez úttal is szeretnék köszönetet 

mondani! 
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A KNBSZ vezetésének segítségével sikerült az Egyesület működéséhez leginkább 

megfelelő helyszínen, a Stefánia Palotában megtartani az ünnepséget. Felderítő Napi 

rendezvényünk – amelyen több családtag is részt vett – a visszajelzések szerint ezúttal is jó 

lehetőséget teremtett tagságunk számára a már korábban kialakult munkatársi, szakmai, baráti 

kapcsolatok erősítésére. Tagjaink elmondása szerint van olyan személy, volt kolléga, akivel 

csak ezen a rendezvényen van lehetőség a találkozásra. Taglétszámunk sikeres növekedése, a 

Tudományos Szekció munkája mellett, talán ennek, a felderítő, hírszerző berkekben jól ismert 

rendezvénynek is köszönhető. Az ünnepi megemlékezésen, a hagyományoknak megfelelően, 

a KNBSZ vezetésének képviseletében Dr. Béres János vezérőrnagy, főigazgató-helyettes, 

továbbá aktív tagjaink közül Dr. Boda József nemzetbiztonsági vezérőrnagy, a Nemzeti 

Közszolgálati Egyetem Rendészettudományi Karának dékánja is részt vett.  

 A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekciójának egyik kiemelt feladata volt a 

hasonló profilú, velünk együttműködő társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás 

figyelemmel kísérése és segítése.  

A Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével kialakított, hagyományosan jó és 

bensőséges együttműködésünknek megfelelően – az Elnökség és a Szekció közös 

szervezésében – részt vettünk a Szövetség éves beszámoló közgyűlésén, valamint a 

rákoskeresztúri, illetve a farkasréti temetőkben az ejtőernyősök síremlékének koszorúzási 

ünnepségein. Ebben az évben 31 fő képviselte Egyesületünket április hónapban, Szolnokon, a 

Magyar Ejtőernyősök Napja alkalmából tartott rendezvényen, ahol a színvonalas program 

részeként megkoszorúztuk az Ejtőernyős Hősi Emlékművet. Szeretném megköszönni Dr. 

Boldizsár Gábor ezredes, elnök úrnak és a Szövetség vezetőinek a folyamatos, magas 

színvonalú együttműködést!  

A korábban aláírt együttműködési megállapodások alapján hatékony és tartalmas 

együttműködést folytattunk a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere Bertalan 

Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. Kölcsönösen részt vettünk 

egymás rendezvényein, konferenciáin, kiadványainkban kölcsönösen lehetőséget 

biztosítottunk egymásnak tudományos munkáink megjelentetésére. Mindkét szervezet 

vezetésének köszönjük a valóban élő, gyümölcsöző együttműködést! 

Folytattuk a korábban megkötött megállapodások áttekintését, mivel azok 

többségének aláírása óta hosszabb idő telt el. Ennek megfelelően került sor éppen az elmúlt 

évi beszámoló közgyűlésünkön az együttműködési terv aláírására a Békefenntartók 

Bajtársi Egyesülete alelnökével. Az ő szervezésükben került sor Pákozdon, az ENSZ 
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Nemzetközi Béke Napján rendezett megemlékezésre és koszorúzásra, valamint az 

Összhaderőnemi Parancsnokság által szervezett, a Békefenntartók Napján megtartott 

rendezvényre, amelyen Egyesületünk több tagja is részt vett.  

Ugyancsak ezen a közgyűlésünkön írtuk alá az együttműködési tervet a Balassi 

Bálint Bajtársi Egyesülettel. Kölcsönösen részt vettünk egymás rendezvényein, így például 

az Egyesület közgyűlésén és több klubrendezvényén is, illetve ahol csak lehetett segítettük 

egymás munkáját. Ezen a fórumon is valamennyiünk nevében köszönöm Szekeres István ny. 

dandártábornok úrnak, az Egyesület elnökének a kölcsönösen hasznos együttműködést! 

Az új Megállapodások előkészítését Széles Ernő ny. ddtbk. végezte, és az 

együttműködő szervezetek vezetőivel véglegesítette azokat. Köszönöm a Megállapodások 

előkészítésében résztvevők munkáját. 

Egyesületünk képviseletében Széles Ernő ny. dandártábornok és Dr. Sallai Imre ny. 

ezredes kollégáink vettek részt a MATASZ különböző hazai és nemzetközi rendezvényein 

és tevékenykednek aktívan a tartalékosok körében. Tábornok urat tavaly tavasszal a 

MATASZ elnökévé választották, amihez külön is gratulálunk. Ez is biztosítéka, hogy a két 

szervezet tagjai kölcsönösen részt vehetnek a programokon. 

Ezúton is szeretném megköszönni a Magyar Tartalékosok Szövetsége vezetésének 

az aktív együttműködést, a fogadókészséget!  

Aktivitásunknak köszönhetően mára jelentősen megnövekedett ismertségünk és 

elismertségünk. Egyre több szervezet keresi a kapcsolatot Egyesületünkkel, szervez velünk 

közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. 

Mindezek eredményeként, az elmúlt egy–két évben emelkedett együttműködő partnereink és 

a tagjaink sorába jelentkezők száma is. 

Kérem tagjainkat, hogy azok, akik más hozzánk hasonló célú civil társadalmi, 

szervezetekkel, szponzorokkal való kapcsolatok kialakításában, különböző rendezvények 

előkészítésében részt kívánnak venni, jelentkezzenek a Szekció vezetőjénél. Széles tábornok 

úr, köszönöm a munkádat!  

Bár ezzel a területtel az Elnökség foglalkozik, de a munkaterület jellege miatt itt 

célszerű szólnom a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő kapcsolatunkról. 

Kapcsolatunk a Szolgálat vezetésével töretlen és igen gyakorlatias. Főigazgató úr 

kapcsolattartónak kijelölte a humán igazgatót, Pollák Frigyes ezredes urat, akivel folyamatos, 

hasznos munkakapcsolatban állunk, és aki minden segítséget megad a munkánkhoz. Dr. Béres 

János, főigazgató-helyettes úr részt vett a Felderítők Napja alkalmából rendezett családi 
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rendezvényünkön, Dezső Sándor dandártábornok úr, főigazgató-helyettes pedig az éves 

beszámoló közgyűlésünkön.. A pozitívumokhoz sorolom azt a tényt is, hogy Dr. Magyar 

István ny. dandártábornok úrral együtt tagjai lehettünk a Szolgálat szakmai folyóirata, a 

Felderítő Szemle megjelenését segítő Szerkesztő Bizottságnak. Fontosnak tartom azt is, hogy 

Főigazgató úr meghívására a Szolgálat állománygyűlésein három fővel rendszeresen 

képviselhettük Egyesületünket! A szakmai főigazgató-helyettes, Béres János vezérőrnagy úr 

és a főigazgató általános helyettese, Dezső Sándor dandártábornok úr részéről folyamatos, 

konstruktív támogatásban van részünk!  Ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani 

Kovács József altábornagy, főigazgató úrnak és főigazgató-helyettes uraknak az 

Egyesületünkhöz való pozitív hozzáállásáért és a támogatásért!  

A Szociális Szekció az Elnökség és a saját munkatervének megfelelően végezte 

munkáját, továbbra is fő feladatának tekintette, hogy információt szerezzen bajtársaink 

szociális és egyéb olyan problémáiról, amelyek az egyesületre tartozhatnak, és amelyek 

megoldásához segítséget tudtunk nyújtani. 

Folyamatosan figyelemmel kísérte a nehéz élethelyzetbe került tagjainak sorsát. 

ehetőségeihez képest felhívta az illetékes szervezetek figyelmét, javaslatot tett a 

segítségnyújtás szükségességére. 

Segítséget nyújtott az üdültetési lehetőségekről. Sajnos, a Magyar Honvédség változó 

üdültetési rendszere, nem minden esetben tudott a tagság részére is elfogadható lehetőségeket 

kínálni. Ugyanakkor megállapítható, hogy a tagság más és más, egyéni megoldásokat keresett 

a pihenésre, a regenerálódásra és a sportolásra. Ilyenek például a családi és csoportos 

utazások, kertészkedés, egyéni sportok, mozgások, kirándulások és más hobbi tevékenységek. 

 A tagság többsége egyéni igényének és helyzetének megfelelően, az egyre szűkülő 

lehetőségek függvényében kihasználni, a honvédségi üdülők, gyógyintézetek, a kulturális- és 

sportlétesítmények által nyújtott szolgáltatásokat. A tagság, illetve hozzátartozók közül sajnos 

egyre többen vették igénybe a honvédségi egészségügyi szakellátást, esetenként pedig a 

fekvőbeteg és gyógyintézeti rehabilitációs ellátás különböző formáit. 

A Szekció folyamatosan figyelemmel kísérte a szociális területen bekövetkezett 

jogszabályi változásokat és segítette a tagok tájékoztatását. Felhasználta a zárt közösségi 

oldalakon és az email levelező rendszereken keresztül a kapcsolattartásra, illetve 

tájékoztatásra és tájékozódásra kínálkozó lehetőségeket. 

A Szekció, a Nyugállományú Klubok (Felderítő I/II.) tagozataival együttműködve, 

segítette a kegyeleti tevékenységet, megszervezte a koszorúk beszerzését és eljuttatását. Egy-
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egy kegyeleti napon részvétet nyilvánított, illetve felkereste a korábban elhunyt bajtársak 

emlékhelyét. 

A hagyományos felderítő helyőrségekben (például Szolnokon és Egerben) megkértük 

néhány tagtársunkat, hogy jelezzék és kísérjék figyelemmel egészségügyi és szociális 

problémákkal küzdő tagjaink sorsát, de minden olyan volt felderítőét is, akik nem tagjai az 

egyesületnek. Ennek érdekében kapcsolatot tartottunk az illetékes nyugdíjas klubbal. 

Elsősorban információkkal, a lehetőségek megkeresésével, néhány bajtársunk önzetlen 

közreműködésével pedig beteg társaink meglátogatásával tudtuk segíteni a rászorulókat. 

 Ebben a beszámolási időszakban öt bajtársunk távozott el végleg közülünk: 

Kőszegvári Tibor nyá. vezérőrnagy úr, Egyesületünk Örökös Tiszteletbeli Tagja, Tikos 

László nyá. ezredes úr, Dr. Zaják András nyá. ezredes úr, Bajnai Gusztáv ny. alezredes 

úr és Varga Sándor nyá. százados úr. 

 Több olyan bajtársunktól is el kellett búcsúznunk, akik ugyan nem voltak 

egyesületünk tagjai, de a szakmának ismert személyiségei voltak. Tisztelettel és kegyelettel 

vettünk részt, képviseltük Egyesületünket elhunyt bajtársaink temetésén. Köszönet 

mindazoknak, akik megjelentek a végtisztesség megadásán. 

Kérlek Benneteket, hogy rövid néma felállással tisztelegjünk elhunyt bajtársaink 

emléke előtt! 

A Szekció, az érintett állami és társadalmi szervezetekkel együttműködve részt vett a 

szociális jellegű rendezvények előkészítésében, illetve a tagság tájékoztatásában. Ezen a téren 

kiemelném Héjja István, Puskás Lajos és Somkutas Róbert tagtársaink szociális 

tevékenységét, segítségét.. 

Megköszönöm Gabrovszky Gábor alezredes úrnak, a Szekció vezetőjének a 

végzett munkát! 

Szervezeti életünket illetően, a beszámolási időszakban egy beszámoló közgyűlést 

tartottunk. A közgyűlésen az Elnökség és a Felügyelő Bizottság beszámolt a végzett 

munkáról, a pénzügyi referens számot adott az Egyesület pénzügyi helyzetéről, illetve az 

Alapszabály szerinti tevékenység érdekében felhasznált eszközökről. A közgyűlés jóváhagyta 

az Egyesület életét és működését meghatározó okmányokat, melyeket az Elnökség határidőre 

felterjesztett a Fővárosi Törvényszéknek! A Cégbíróság elfogadta a módosított 

Alapszabályunkat és immár az új Civil törvénynek megfelelően működhet Egyesületünk a 

jövőben! 
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Ami a taglétszám alakulását illeti, 2016-ben a beszámolási időszakban 5 fő 

elhalálozott és egy fő kilépett tagjaink sorából, 11 rendes és egy pártoló taggal viszont 

gyarapodtunk és örömmel jelenthetem, hogy jelenlegi taglétszámunk 165 fő, ami az 

Egyesület presztízsének és vonzerejének folyamatos növekedéséről tanúskodik!  

Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását segítendő, ez alkalommal is 

kézbe vehettétek idei „Évkönyvünket” (sorrendben immár a hatodikat)! A kiadvány a saját, a 

közös rendezésű, illetve a részvételünkkel megrendezett konferenciák anyagain túl, 

tartalmazza éves beszámolónkat és munkatervünket, az év valamennyi jelentős eseményéről 

tájékoztatást ad, képeket, híreket közöl tagságunk és a szervezetünk iránt érdeklődők számára. 

Külön köszönöm – mindannyiunk nevében – Dr. Magyar István ny. dandártábornok 

úrnak, Ledács-Kiss Jenő ny. ezredes úrnak és Gál Csaba ny. ezredes úrnak az 

évkönyvünk megjelentetése érdekében kifejtett áldozatkész munkáját! 

Az Elnökség és Gyenes István ny. tábornok úr munkájának, valamint a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat illetékesei segítő támogatásának köszönhetően, működik és 

folyamatosan naprakész honlapunk! Köszönet érte minden közreműködőnek! 

Ez úton szeretném tájékoztatni a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési 

feltételrendszere javítása érdekében, tagtársunk, Király Elemér ny. mk. ezredes 

bajtársunk kezdeményezésére, 2017 elején két pályázatot nyújtottunk be a kormányzati 

„Elektronikus Pályázatkezelési és Együttműködési Rendszerben”. Bízunk abban, hogy 

kezdeményezésünk sikerrel jár, ami lényegesen javíthatja anyagi helyzetünket. A pályázat 

előkészítése és beadása terén végzett odaadó munkájáért ezúttal mondok köszönetet Király 

Elemér ny. mk. ezredes, Zsoltész Gábor ezredes és Dr. Magyar István ny. 

dandártábornok tagtársainknak.  

Az Elnökség szinte napi kapcsolatban volt a Kerepesi úti objektumot üzemeltető 

Zrínyi Kommunikációs Kht. kijelölt egységeivel, valamint a számlánkat kezelő OTP-vel. 

Valamennyi Elnökségi ülésünket az objektum tanácstermében tartottuk meg, ami szorosabb 

koordinációt kívánt programjaink tervezése során. A székhelyünkön tartott rendezvényeink 

előkészítéséhez és végrehajtásához komoly segítséget kaptunk Gárdos Vilmos ny. 

alezredes úrtól, az objektum üzemeltetési főosztályvezetőjétől. 

Tisztelt Közgyűlés!  

Kedves Barátaim!  

 Az elnökség nevében ennyiben kívántam számot adni az elvégzett munkáról. A 

beszámolóval kapcsolatban várjuk hozzászólásaitokat, véleményeteket, javaslataitokat!  
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Mind a magam, mind pedig az Elnökség tagjai nevében minden kedves tagtársunknak 

és együttműködő partnereinknek szeretném megköszönni az elmúlt esztendőben nyújtott 

támogatást, rendezvényeinken az aktív részvételt.  

Köszönöm megtisztelő figyelmeteket! 

Budapest, 2017. február 27. 

 

                                                                   Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. ddtbk. 

                                                                                          elnök 


